
اخبارخبر كوتاه
عدم میزبانی ایران در فوتبال، هیچکس را نگران نکرد؛

لابی اعراب علیه فوتبال ایران

خداداد افشاریان، عضو جدید هیات رئیسه فدراسیون فوتبال:

حال داوری مان خوب نیست، باید نجاتش دهیم

لیگ  برای  که  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
به  را  ایرانی  تیم های  میزبانی  قاره کهن  قهرمانان 
تیم  از  میزبانی  بود،  داده  امارات  و  عربستان  هند، 

ملی را هم به یکی از رقیبان اصلی ایران داد!
به گزارش امتیاز، پس از آنکه کنفدراسیون 
مرحله  رقابت های  گرفت  تصمیم  آسیا  فوتبال 
گروهی لیگ قهرمانان را به صورت متمرکز برگزار 
کند، دیدارهای چهار نماینده ایران را به کشورهای 
کار  تا  داد  امارات  و  میزبانی(  )دو  عربستان  هند، 

تیم های کشورمان سخت شود.
این در حالی است که نگرانی اصلی در مورد 
میزبانی از تیم ملی فوتبال ایران در مرحله مقدماتی 
جام جهانی بود. انتظار می رفت با حضور مهدی تاج 
آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  نایب  عنوان  به 
شرایط برای میزبانی ایران از تیم های عراق، بحرین، 
کامبوج و هنگ کنگ فراهم شود اما این اتفاق هم 

رخ نداد.
سرانجام میزبان رقابت های ایران در انتخابی 
در  باید  ایران  و  شد  معرفی   2022 جهانی  جام 
بحرین به مصاف حریفان خود برود. قطعا تصمیم 
ایران  هم  آن  که  داشت  قربانی  یک  تنها   AFC
از  میزبانی  برای  را  خودش  ملی  تیم  که  چرا  بود 
دیدارهای برگشت آماده کرده بود اما این اتفاق رخ 

نداد.
سوی  از   AFC ضدیت  و  لابی  از  صحبت 
اما نکته جالب  بارها عنوان شده  بارها و  مسئولان 
توجه این است که در این سال ها حتی برای یک 
های  لابی  آن  از  نتوانستند  ایرانی  مسئولان  بار 
نه  کنند؛  استفاده  گویند  می  خودشان  که  مثبتی 

خبری از رایزنی بود و نه دیپلماسی ورزشی!
دیدار نمادین عزیزی خادم با ظریف وزیر امور 
خارجه هم نتیجه ای نداد؛ هرچند از ابتدا هم همه 
از جمله مسئولان می دانستند که دست ایران به 
مشکلات  همه  این  با  رسد.  نمی  آسیا  در  میزبانی 
اعم از حق پخش تلویزیونی و شرایط کرونایی و ... 
چگونه AFC می تواند میزبانی را به ایران بدهد؟ 
اگر قرار باشد به خاطر میزبانی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا دو ونیم میلیون دلار به ایران بدهد، این پول 
چطور به دست فدراسیون می رسد؟ فدراسیونی که 
 FIFA نمی تواند میلیون ها دلار بدهی خود را از

بگیرد.
بازهم  ورزش  وزارت  و  فدراسیون  مسئولان 
میزبانی  اعطای  گر  نظاره  و  نشستند  مثل همیشه 
ضد  ها  مصاحبه  هرچه  حالا  بودند.  حریف  به 
انجام دهند  فوتبال آسیا و مسئولان  کنفدراسیون 
هیچ فایده ای ندارد و صرفا ادامه نمایش های چند 
ماه اخیر یا سال های گذشته است. این اولین بار 
دست  از  را  بزرگی  فرصت  چنین  ایران  که  نیست 
می دهد و آخرین بار هم نخواهد بود اما هیچ گاه 
مسئولان عبرت نمی گیرند و هم چنان ایران خارج 

از گود رقابت با حریفان خواهد بود!
به  را  بحرین  آسیا رسماً  فوتبال  کنفدراسیون 
مقدماتی  مرحله  در  ایران  ملی  تیم  میزبان  عنوان 
جام جهانی معرفی کرد تا کار شاگردان اسکوچیچ 
گذشته  از  سخت تر  بعدی  مرحله  به  صعود  برای 

شود.
آسیا،  فوتبال  کنفدراسیون  تصمیم  اساس  بر 
شرح  به  کهن  قاره  در  مختلف  گروه های  میزبانان 

زیر مشخص شدند:
   :C کویت    گروه :B چین   گروه :A گروه
 :F قطر   گروه :E عربستان   گروه :D بحرین  گروه

ژاپن  گروه G: امارات  گروه H: کره جنوبی
AFC حذف میزبانی فولاد از العین در سایت

در  حالی  در  امارت  العین  از  فولاد  میزبانی 
سایت AFC ثبت شده بود که حالا ممکن است 
کنفدراسیون فوتبال آسیا مسابقات مرحله پلی آف 

را به صورت مترکز برگزار کند.
تیم  دیدار  محل   AFC سایت  که  حالی  در 
لیگ  پلی آف  در  امارات  العین  و  خوزستان  فولاد 
قهرمانان آسیا را ورزشگاه شهدای فولاد خوزستان 
اعلام کرده بود اما نام ورزشگاه میزبان این بازی در 

سایت AFC در اقدامی عجیب حذف شده است.
دیگر  میزبان های  که  است  حالی  در  این 
در  کماکان  آسیا  غرب  در  مرحله  این  بازی های 
و  می شود  دیده  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  سایت 
امارات  و  ایران  نماینده  دیدار  برگزاری  محل  تنها 

است که حذف شده است.
بخشی  در  که  است  حالی  در  تغییرات  این 
برای  عضو  فدراسیون های  به   AFC نامه  از 
آمده  آسیا  غرب  گروه  هر  میزبان های  اعلام 
لیگ  پلی آف  مسابقات  است  »ممکن  است: 
در  متمرکز  صورت  به  غرب  در   2021 قهرمانان 
از  پیش  و  مربوطه  گروه  مرحله  میزبان  کشور 
بازی های مرحله گروهی برگزار شود. این موضوع 

اطلاع رسانی خواهد شد.«
دیدار  برنده  اینکه  به  توجه  با  ترتیب  این  به 
شرکت   C گروه  مسابقات  در  باید  العین   - فولاد 
کند و اینکه میزبان این گروه از مسابقات نیز کشور 
عربستان اعلام شده، در صورت تائید AFC مبنی 
متمرکز  صورت  به  پلی آف  بازی های  برگزاری  بر 
برگزار  عربستان  در  نیز  العین  مقابل  فولاد  دیدار 

خواهد شد.
چرا  که  است  عجیب  نکته  این  حال  این  با 
نماینده  بازی  میزبان  مکان  تنها  بین  این  در 
شده  حذف   AFC سایت  در  العین  مقابل  ایران 
میزبانی  اختصاص  عدم  با  دیگر  سوی  از  است. 
ایران  نمایندگان  از  هیچ کدام  به  گروهی  مرحله 
این شائبه به وجود می آورد که ممکن است این 
ایرانی  تیم های  به عدم میزبانی دیگر  نیز  تصمیم 

باشد. مربوط 

افشای علت سلب میزبانی AFC از ایران
اعلام  فوتبال  فدراسیون  عمومی  روابط  مدیر 
کرد که نامه سلب میزبانی AFC به ایران رسیده 

است.
فدراسیون  عمومی  روابط  مدیر  جوادی،  علی 
عنوان  به  بحرین  انتخاب  به  واکنش  در  فوتبال 
 2022 جهانی  جام  انتخابی  های  رقابت  میزبان 
ظلم  این  و  آمده  ایران  میزبانی  سلب  نامه   : گفت 

بسیار آشکاری است.
برای  است  ماه   6 بحرین  داد:  ادامه  جوادی 

گرفتن میزبانی، برنامه ریزی پنهانی کرده است.
ایران  میزبانی  درباره دلایل سلب  علی جوادی 
گفت: دلیل AFC برای سلب میزبانی از ایران تبلیغات 

محیطی، قوانین گمرکی و تحریم ها بوده است.
او در پایان گفت: از مهدی تاج که کرسی نایب 
رئیسی AFC را در اختیار دارد بپرسید چه اقدامی 

در این خصوص کرده است؟
واکنش تاج به ندادن میزبانی به ایران

فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  نایب  تاج  مهدی 
آسیا اعتقاد دارد، کشورمان شایسته میزبانی کلیه 

رقابت های بین المللی ورزشی است.
فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  نایب  تاج  مهدی 
آسیا ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: تصمیماتی 
که درباره انتخاب میزبانی رقابت ها گرفته می شود 

با هیئت رئیسه AFC در میان گذاشته نمی شود.
بین  تصمیمات  این  افزود:  ادامه  در  وی 
و  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  مسابقات  کمیته های 
فیفا گرفته می شود. بر این اساس، مطابق پروتکل ها 
تصمیمات  درباره  فدراسیونی  هر  که  صورتی  در 
گرفته شده پیرامون مبادی تصمیم گیری میزبانی از 
کنفدراسیون سؤال کند پاسخ لازم داده خواهد شد.
خاتمه  در  فوتبال  کنفدراسیون  رئیس  نایب 
کلیه  میزبانی  شایسته  ایران  کرد:  نشان  خاطر 
رقابت های بین المللی ورزشی است و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا درباره علل این تصمیم پاسخ لازم را 

خواهد داد.
واکنش مدیر فدراسیون به میزبانی بحرین

با  فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  عضو  یک 
ایران به بحرین و  اشاره به واگذاری میزبانی گروه 
دشمنی برخی  کشورها با ایران، گفت: ما هم چنان 
پیگیری  را  جهانی  جام  انتخابی  میزبانی  بحث 
می کنیم و از حق میزبانی خودمان کوتاه نمی آییم.

رئیسه  هیات  عضو  حیدری،  طهمورث 
بر  AFC مبنی  فوتبال، درباره تصمیم  فدراسیون 
واگذاری میزبانی گروه ایرانی به بحرین در انتخابی 
محکوم  را  کسی  توان  نمی  گفت:  جهانی  جام 
با ما عناد دارد. مدیران قبلی   AFC کرد چرا که
فدراسیون این موضوع را پیگیری کردند و مدیران 
فعلی هم فرصتی برای پیگیری نداشتند. ما با نبی 
و بهاروند هم صحبت کردیم که پیگیری هایی انجام 

داده بودند اما متاسفانه با کشور ما عناد دارند.
این  جدید  رئیس  رایزنی  به  اشاره  با  وی 
عین  در  گفت:  خارجه  امور  وزیر  با  فدراسیون 
حال آقای ظریف یک سری اقدامات را انجام داده 
)رئیس  عزیزی خادم  آقای  هستیم.  امیدوار  ما  و 
مسئول  دستگاه های  طریق  از  فوتبال(  فدراسیون 
الله می توانیم  ان شاء  و  پیگیری می کنند  کشوری 

میزبانی را به ایران بیاوریم.
در  فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  عضو 
به  به واگذاری میزبانی  اینکه »با توجه  به  واکنش 
تصمیم  در   AFC امیدوارید  همچنان  آیا  بحرین، 
به  را  مرحله  این  میزبانی  و  کند  تجدیدنظر  خود 
خادم  عزیزی  نیستیم.  ناامید  گفت:  بدهد؟«  ایران 
و دستگاه های دولتی و وزارت امور خارجه در حال 
ملت  و  فوتبال  حق  میزبانی  این  هستند.  رایزنی 
ما است که تضییع شده است. ما تا لحظه آخر از 

پیگیری این موضوع کوتاه نمی آییم.
اظهار  ایران  فوتبال  ملی  تیم  به  اشاره  با  وی 
ملی  تیم  باغیرت  جوانان  که  می دهم  قول  کرد: 
و  خود  اراده  و  تصمیم  با  شرایط  هر  تحت  ایران 
حمایت های مسئولان نتیجه قابل قبولی را به دست 
می آورند و ما می توانیم در همین دور از مسابقات 

موفق شویم.
با  نظر  به  اینکه  به  واکنش  در  حیدری 
مانند  مختلف  دستگاه های  با  رایزنی هایی 
صداوسیما، بانک مرکزی و گمرک برای رفع موانع 
میزبانی انجام شود گفت: بخش های مختلف کشور 
و  فدراسیون  مجلس،  دولت،  صداوسیما،  از  اعم 
از این مرحله  تا  باید یک دل باشیم  اهالی فوتبال 
عبور کنیم و به جام جهانی برویم. اگر به جام جهانی 
ندارد. یک سری موارد  انگیزه ای  ما  فوتبال  نرویم، 
این  بر  قرار  است.  پیگیری  قابل  که  دارد  وجود 
شده که یک نفر به عنوان سخنگو همه حرف های 
فدراسیون را بیان کند تا وحدت رویه داشته باشیم.
فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  عضو  این 
خاطرنشان کرد: ان شاءالله همه دست به دست هم 
این جوانان  با  از تفرقه پیشگیری کنیم و  دهیم و 
به سر منزل مقصود برسیم و نشاط، شور و اشتیاق 
از  که  هستم  مطمئن  من  برگردانیم.  جامعه  به  را 
بداند که  باید  ما  این مرحله صعود می کنیم. ملت 
حال  در  مسئولان  می کنند.  بدرفتاری  ما  با کشور 
رخ  میمون  اتفاق  یک  ان شاء الله  و  هستند  تلاش 

می دهد.
مطمئن  شرایطی  هر  تحت  داد:  ادامه  وی 
هستم که تیم ملی کشورمان با بازیکنان باغیرت و 
با شهامت کارهای سخت را انجام می دهد. ما از این 
یاری  به  به وفور داریم.  تاریخ ورزش مان  موارد در 
خدا و با دعای مردم موفق خواهیم شد. هر چقدر 
هم دشمنان سنگ اندازی کنند، خاطرم جمع است 

که ان شاء الله از این نقطه بحرانی عبور می کنیم.

بعد از برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال و معرفی رئیس جدید، 
اعضای جدید هیات رئیسه فدراسیون فوتبال نیز انتخاب و معرفی شدند 
که در این بین خداداد افشاریان داور کهنه کار فوتبال ایران که در مدت 
کهگیلویه وبویراحمد  هیات  ریاست  و  داوری  کارشناس  به عنوان  اخیر 
این  شد.  انتخاب  هیات رئیسه  اعضای  از  یکی  به عنوان  می کرد  فعالیت 
درحالی است که داوری فوتبال ایران وضعیت مناسبی را سپری نکرده و 
حالا از افشاریان به عنوان گزینه ریاست کمیته داوران فدراسیون فوتبال 
رئیس  یعنی  اصفهانیان  فریدون  زمان حضور  در  البته  برده می شود.  نام 
و  کرد  سپری  را  چالشی  پر  روزهای  داوری  ایران،  داوران  کمیته  قبلی 
امیدواری می رود که  این  را پشت سر گذاشت و حالا  زیادی  فرازونشیب 
با حضور افشاریان نکات تاریک داوری و همه ابهامات گذشته حل وفصل 
شده و یک بار دیگر داوری فوتبال ایران به روزهای اوج گذشته بازگردد. 

گفت وگوی »فرهیختگان« با افشاریان را در ادامه می خوانید.
* از تودیع و معارفه اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 
که روز دوشنبه برگزار شد صحبت مان را آغاز کنیم. در این جلسه 

چه صحبت هایی ردوبدل شد؟
با توجه به اینکه دوستان سابق بر این، حدود چهار تا هشت سال در 
فدراسیون فوتبال و هیات رئیسه زحمت کشیده و تلاش کرده و وقت شان را 
گذاشته بودند می طلبید تا در یک فضای صمیمی و با تقدیر از زحمات آنها 
مجموعه را ترک کنند. در هر صورت تصمیم گرفتیم در یک جمع بسیار 
صمیمی و با یک هدیه بسیار ناقابل و ناچیز اعضای قبلی هیات رئیسه در 
مراسم تودیع و معارفه فدراسیون را ترک کنند. در مجموع جلسه خوب و 
پرباری برگزار شد و اعضای سابق از خاطرات و تجربیات خود برای اعضای 
نظرات  صادقانه  جلسه  این  در  نفرات  این  درواقع  و  کرده  صحبت  جدید 
خود را اعلام کرده و ابراز امیدواری کردند در آینده در صورت نیاز بتوانند 
تجربیات شان را در اختیار فدراسیون فوتبال قرار دهند. این درحالی است 
از آدم  که اعضای هیات رئیسه جدید نیز جنس شان به خوبی جور است و 
حقوقی تا فنی و داوری در این هیات رئیسه جدید داریم و احساس می کنم 
در آینده اتفاقات خوبی خواهد افتاد. با توجه به اینکه هنوز نایب رئیس اول 
انتخاب نشده ترکیب 10 نفره هیات رئیسه جدید فدراسیون فوتبال به نظر من 
می تواند یکی از هیات رئیسه های همگون و همدل باشد تا در راستای اتفاقاتی 
که در مجموعه فدراسیون فوتبال پیش می آید هم نسخه های آنی پیچیده و 
هم نسخه های کوتاه مدت و بلندمدت بپیچد. این درحالی است که دل مان 
می خواهد کارهای بسیار خوب و مفیدی برای فوتبال صورت بگیرد و ان شاءالله 

این توانمندی را داشته باشیم.
* دستاورد خوبی از هیات رئیسه قبلی برای تیم جدید باقی 
این  در  ویلموتس.  قرارداد  به  مربوط  مشکلات  ازجمله  نمانده 

خصوص چه صحبتی دارید؟
رفتن  جام جهانی  موقع  هر صورت  در  نبینیم.  را  لیوان  خالی  نیمه 
همین هیات رئیسه حضور داشت و وقتی دو دوره بدون دغدغه و نگرانی 
به جام جهانی صعود کردیم نیز همین هیات رئیسه در فدراسیون بودند و 
با آنها ۵ ستاره شدیم . این عزیزان هم زحمت کشیدند و اتفاقاتی هم بود، 
هرچند می شد تلاش های بیشتری هم انجام داد. اما معتقدم نباید نبش 
اینجا رسیده مرهون  به  آنها هم کار کردند و اگر فوتبال  قبر کرد چون 
تلاش های هیات رئیسه قبلی است. پس نیمه خالی لیوان را نمی بینیم و 
گذشته را شخم نزنیم و به عقب برنگردیم اما می طلبد تا با اتفاقاتی که 
افتاده، با نگاه ویژه به دنبال رفع مشکلات رفته و ان شاءالله در گام اول این 
بحران یعنی مشکلی که برای تیم ملی به وجود آمده است را بعد از حل 
مشکل ویلموتس، بتوانیم با سلامت از آن عبور کنیم و مطمئنا در ادامه 

اتفاقات خوب و خوش یمنی  خواهد افتاد.

* هر چقدر هم نیمه خالی لیوان را نبینیم اما باید قبول کنیم 
که داوری فوتبال کشورمان اوضاع جالبی نداشته و امروز داوران 

قضاوت های خوبی ندارند.
فدراسیون های  در  داوران  کمیته  مسئول  که  آنهایی  هر صورت  به 
اما حقیقتا من  قبلی بودند مشکلاتی داشتند و راهکارهایی هم داشتند 
هم حس می کنم الان حال مان در داوری خوش نیست و می توانیم خیلی 
بهتر از اینها باشیم و پای کار سر حال تر و با نفس تازه تر و بهتر از قبل، 
داوران با صلابت تری در این مجموعه داشته باشیم. امیدوارم خدا کمک 
فدراسیون  در هیات رئیسه  در هر صورت  و  این هدف رسیده  به  تا  کند 
فوتبال هر عزیزی که می خواهد رئیس کمیته داوران بشود و این مجموعه 
را در دست بگیرد ان شاءالله با همراهی و همدلی همه بتوانیم این مجموعه 

داوری را نجات داده و حق داوران را از فوتبال بگیریم.
* اصفهانیان در این اواخر کمتر پاسخگوی رسانه ها بود و در این 
زمینه شفافیت کمتری را از او و مجموعه فدراسیون شاهد بودیم. 
شما قول می دهید در فاز جدید حضور در فدراسیون فوتبال پاسخگو 

باشید و شفاف سازی را سرلوحه کار خود قرار دهید؟
شد  سپرده  من  دست  به  داوران  کمیته  و  رفتم  کار  پای  من  اگر 
به عنوان کسی که در هیات رئیسه هستم و مجمع انتخاباتی من را برای 
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال انتخاب کرده سعی می کنم تا در هر صورت 
شفافیت  با  مختلف  مسائل  در  و  داده  قرار  خود  الگوی  را  شفاف سازی 
برخورد کنم و سعی می کنم صداقت و شفاف بودن را سرلوحه کار خود 
قرار دهم چون چیزی برای پنهان کردن در فوتبال برای مردم وجود ندارد. 
با این حال باید پای کار برویم و ببینیم چقدر می توانیم فشار را تحمل 
بدون  صورت  هر  به  اما  است،  چطور  اوضاع  و  داریم  کار  چقدر  و  کنیم 
رسانه ها که چشم وگوش مردم هستند و وجدان بیداری دارند و می توانند 
با انتقادات و راهنمایی های خود به فوتبال کمک کنند نمی توانیم پیشرفت 
با همراهی  فوتبال  برای  اتفاقات خوبی  که  امیدوارم  برویم.  و جلو  کرده 
اهالی  حق  نفس  مطمئنا  بیفتد.  خبرنگاران  و  رسانه  اصحاب  و  رسانه ها 
رسانه موجب پیشرفت و تعالی فوتبال خواهد شد. از آنجایی که رسانه ها 
هیچ گاه ادعای ارث و میراث نمی کنند، اگر بتوانند در این زمان حساس 
کمک حال فدراسیون فوتبال و اعضای آن باشند ان شاءالله قول می دهم 

تا در همه مراحل بتوانیم پیشرفت کرده و امور را با توسعه پیش ببریم.
*  به عنوان کسی که به عنوان داور سابق و کارشناس داوری 
به هیات رئیسه فدراسیون رسیده اید و طبق قانون نیز باید روسای 
کمیته ها از اعضای هیات رئیسه باشند به نظر می رسد این احتمال زیاد 

باشد که شما به عنوان رئیس جدید کمیته داوران انتخاب شوید!
در  که  عزیزانی  این  همه  چون  بیفتد  اتفاق  این  امیدوارم  هم  من 
هیات رئیسه هستند دل شان برای فوتبال می سوزد اما من سوای فوتبال 
بر آتش  آنها هم همراه هستند و دستی  برای داوری هم می سوزد.  دلم 
فوتبال دارند اما من علاوه بر فوتبال دوست دارم به داوری هم کمک کنم 
چون در این مجموعه بیشتر از همه دوستار و دلسوز داوری هستم. من 
اما امیدوارم برای فوتبال کشور و  اتفاقی می افتد  نمی دانم در آینده چه 
ببینیم در  تا  بیفتد و حالا فعلا پیش می رویم  اتفاقات خوبی  داوری آن 
آینده نزدیک چه خواهد شد. البته در جلسه اخیر درباره هیچ کمیته ای 
تصمیم گیری نشد. با این حال انتخاب روسای کمیته ها به جلسه بعدی 
و  همدلی  با  می کنم  سعی  برسد  من  به  کمیته  این  اگر  و  شده  موکول 

همراهی همه دوستان اتفاقات خوبی را پیش ببریم.
* به نظر می رسد فعلا دغدغه و نگرانی فدراسیون به نتایج 
تیم ملی و میزبانی کشورمان مربوط می شود چراکه عزیزی خادم 
از  بهره گیری  با  تا  امورخارجه دیدار کرد  با وزیر  به همراه آصفی 

دیپلماسی سیاسی بتوانیم میزبانی دور برگشت گروه سوم مرحله 
است  ایران  حق  که  را  ملت ها  جام  و  جام جهانی  مقدماتی  دوم 

بگیریم. چقدر امیدوار هستید که این اتفاق بیفتد؟
بگویم تمامی زمان و وقت عزیزی خادم  اگر  اخیر  طی سه چهار روز 
به این موضوع اختصاص پیدا کرده که او بتواند میزبانی را برای کشورمان 
بگیرد شاید حرف بیجایی نزده باشم. در هر صورت باید با یک دیپلماسی 
از همه ظرفیت ها و حتی در سطح ریاست جمهوری و  سیاسی و استفاده 
وزارت امورخارجه و دوستانی که در کنفدراسیون فوتبال آسیا صاحب منصب 
و صاحب رای هستند ان شاءالله بتوانیم این میزبانی که حق ایران هست را 
بگیریم. نمی دانم در عمل چقدر این اتفاق می افتد و چقدر می توانیم موفق 
باشیم اما خیلی خوش بینم. با توجه به رفتار ها و نامه نگاری هایی که صورت 
می گیرد احساس می کنم ان شاءالله این اتفاق افتاده و ما هم زورمان را خواهیم 
زد تا این اتفاق بیفتد. دیگر بسته به تصمیم گیری کنفدراسیون فوتبال آسیا 
دارد. حتما می دانید که کشورهای عربی صاحب نفوذ هستند اما مجموعه 
هیات رئیسه و رئیس فدراسیون فوتبال و اهالی فوتبال کشورمان دوست دارند 
این اتفاق بیفتد و دنبال کار هستیم تا این حق فوتبال کشورمان را بگیریم و 
ان شاءالله بتوانیم نسخه خوبی را برای این موضوع بپیچیم. هر چقدر برای تیم 
ملی و تلاش برای صعود به جام جهانی کار کنیم بازهم کم کار کردیم و باید 

تلاش مان را بیشتر کنیم.
و  داوران  دستمزد  درباره  هیات رئیسه  اخیر  جلسه  در   *

افزایش آن هم صحبت کردید؟
اظهر  و  ندارد  بستگی  من  گفتن  به  موضوع  این  صددرصد.  بله 
من الشمس است. البته مساله داوران فقط به دستمزد داوران برنمی گردد 
می شود،  آنها  با  که  برخوردهایی  داوران،  روانی  امنیت  مانند  مباحثی  و 
برطرف کردن اتفاقات ناخوشایند و ایجاد انگیزه مضاعف برای آنها در کنار 
پول هایی که طلبکار هستند همه اینها مشکلات امروز داوری فوتبال ایران 
هستند. بنابراین خیلی بیشتر از این حرف ها باید برای داوران کار کنیم 
و این یعنی اینکه در اصل مطلب هنوز هیچ اتفاقی برای داوران نیفتاده. 
ما همه بدهکار داوران هستیم و امیدوارم بتوانیم مطالبات آنها را یر به 
یر کرده و در ادامه ان شاءاللله بیشتر از این حرف ها بتوانیم کمک حال 

و یاورشان باشیم.
فوتبال  به  مربیان خارجی  و  بازیکنان  ورود  منع  موضوع    *

ایران را بررسی کردید؟
در این خصوص صحبتی در جلسه اخیر هیات رئیسه نشد و بیشتر 
زمان ما درخصوص انتخاب دبیرکل و مناصبات سازمان لیگ سپری شد و 
چون تودیع و معارفه داشتیم در این خصوص ریز نشده و به نظر می رسد 
که در آینده نزدیک در این خصوص نیز به بحث و تبادل نظر بپردازیم و 

تصمیم گیری کنیم.
انتخاب نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال این  * درخصوص 

موضوع به کجا رسید؟
واقعا خبر ندارم. ما در فدراسیون فوتبال خیلی کار عقب مانده داریم 
که تمام تلاش مان را می کنیم تا به این کارها رسیدگی کرده و ان شاءالله 

به این موضوع هم خواهیم رسید.

ادعای فدراسیون: 
برای VAR مشکلی نداریم

موضوع تجهیز ورزشگاه های ایران به تکنولوژی 
کمک داور ویدئویی در این سال های اخیر همواره به 
ایران بدل شد ولی  یک بحث چالشی در فوتبال 
همیشه وعده ایجاد این ساختار فقط در حد حرف 
باقی ماند و تلاش جدی برای استفاده از کمک داور 
ویدئویی در زمان مدیران قبلی فدراسیون صورت 
نگرفت و فقط چند تست ساده و بی نتیجه انجام 
شد. بعد از تغییرات مدیریتی در فدراسیون فوتبال 
یک بار دیگر این موضوع برسر زبان ها افتاده هرچند 
که عزیزی خادم پیش از این در رئوس برنامه های 
تجهیز  فوتبال  فدراسیون  برای  خود  اعلامی 
را  ویدئویی  کمک داور  تکنولوژی  به  ورزشگاه ها 
اعلام کرده بود و حالا نیز بعد از رسیدن به صندلی 
ریاست فدراسیون فوتبال، به دنبال آن است تا این 

وعده خود را عملیاتی کند.
خداداد افشاریان، عضو هیات رئیسه فدراسیون 
به شمار  داوری  کارشناسان  از  خود  که  فوتبال 
فوتبال  اهالی  که  موضوع  این  درخصوص  می رود 
اندازه می توانند در آینده نزدیک و تجهیز  تا چه 
ویدئویی  به کمک داور  ایران  فوتبال  ورزشگاه های 
امیدوار باشند گفت: »اتفاقا در جلسه هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال این موضوع مطرح شده و مباحث 
خوبی نیز در این خصوص انجام شد به هر صورت 
بررسی  برای  را  کارگروهی  به زودی  است  قرار 
کمک داور  به  ورزشگاه ها  تجهیز  یعنی  اقدام  این 
ویدئویی مشخص کرده و ابتدا باید مشخص کنیم 
که هزینه ها و ساختار آن به چه شکل خواهد بود 
از آن استفاده کنیم و چقدر  باید  اینکه چطور  و 
می خواهد،  آموزش  تکنولوژی  این  از  استفاده 
اعلام  هرچند عزیزی خادم در جلسه هیات رئیسه 
کرد برای تامین منابع مالی به منظور تجهیز این 
تکنولوژی در ورزشگاه هایمان مشکل مالی نداریم. 
این درحالی است که به نظرم برای هر ورزشگاه بین 
۳ تا ۵ میلیارد هزینه نیاز است تا بتوانیم کمک داور 
ویدئویی را در ورزشگاه هایی که لازم است آورده و 

آنها را تجهیز کنیم.«
وی افزود: »البته این یک موضوع کلی است 
هزینه ها  مقدار  کنیم یک  ورود  کار  در  اگر  شاید 
بیشتر هم بشود یا شاید نیاز به آموزش های بیشتر 
باشد. این درحالی است که باید تکنولوژی که از آن 
استفاده می کنیم تاییدیه فیفا را هم داشته باشد. 
بنابراین استارت آن را زده ایم و به نظر می رسد در 

آینده این اتفاق خواهد افتاد.«
VAR چه امکاناتی لازم دارد؟

در  معتبر  لیگ های  اکثر  حاضر  حال  در 
آورده اند  روی   VAR از  استفاده  به  دنیا  سراسر 
با ایرادات و مشکلاتی روبه رو  و اگر چه همچنان 
است اما بی شک باعث کاهش قابل توجه اشتباهات 
داوری شده است. در این تکنولوژی هر چه تعداد 
همچنین  و  مسابقه  از  فیلمبرداری  دوربین های 
اتاق  در  حاضر  داوران  باشد  بالاتر  آنها  کیفیت 
داوری  اتفاقات  مورد  در  می توانند  بهتر   VAR
اظهارنظر کرده و به داور مسابقه کمک کنند. در 
رقابت های لیگ برتر جزیره علاوه بر داورانی که در 
اتاق موردنظر حضور دارند سه نفر دیگر نیز برای 
کمک به آنها حضور دارند. متخصصان کار با تصاویر 
ویدئویی در زمان لازم زوایای مختلف صحنه ها را 
در اختیار کمک داوران ویدئویی قرار می دهند و آنها 
نیز از طریق سیستم رادیویی با داوران داخل زمین 
در ارتباط هستند تا اطلاعات لازم را به آنها داده 
و درمواقع لزوم تصمیمات آنها را تصحیح کنند. از 
سوی دیگر مانیتورهایی متصل به اتاق VAR در 
کنار زمین مسابقه تعبیه می شود تا در صورت لزوم 
داور مسابقه صحنه موردنظر را در آن بازبینی کرده 

و رای نهایی درباره آن را صادر کند.
معمولا در کشورهایی که به تازگی این سیستم 
را راه اندازی می کنند تاخیر بسیار زیادی در مورد 
اتخاذ تصمیمات در این صحنه ها به وجود می آید که 
در ابتدا باعث اعتراضاتی شده بود اما به مرور تلاش 
شد تا این زمان کمتر شده و وقفه ای در مسابقات 
ایجاد نشود. از سوی دیگر معمولا تصمیمات نهایی 
برای  ورزشگاه ها  اسکوربورد  روی   VAR تیم 
هواداران به نمایش درمی آید تا آنها از نتیجه بررسی 
ورزشگاه ها  دلیل  همین  به  شوند.  مطلع  داوران 
از  تصویری،  واضح  و  کامل  پوشش  علاوه بر  باید 
امکاناتی نظر اتاق مجزا برای تیم داوری و همچنین 

اسکوربورد برخوردار باشند.
بررسی صحنه های مشکوک  برای  همچنین 
به آفساید نیاز به قرار گرفتن دوربین در مکان های 
خاص و همچنین ابزارهایی برای بررسی دقیق این 
شرایط وجود دارد. در برخی لیگ ها همچون لیگ 
انگلیس در بعضی صحنه ها به صورت میلی متری 
از  با استفاده  آفساید مهاجمان بررسی می شود و 
آیا  که  می شود  دقیق صحنه مشخص  خط کشی 
به  مربوط  قوانین  در  فیفا  نه.  یا  داده  رخ  آفساید 
کارت  پنالتی،  گل،  اعلام  موارد  در  تنها   VAR
قرمز مستقیم، اشتباه در شناسایی بازیکن خاطی 
و آفساید اجازه استفاده از VAR را داده است و 
اصلی مسابقه  داور  آفساید،  به جز در مورد  البته 
تصمیم گیرنده نهایی درباره صحنه اعلام شده است.
به این ترتیب با توجه به امکانات خاصی که 
برای راه اندازی این سیستم لازم است، بعید به نظر 
می رسد که همه ورزشگاه های ایران را بتوان به آن 
مجهز کرد و باید دید ادعاهای مطرح شده چقدر به 

واقعیت نزدیک خواهد بود.

پس از دیدار برابر پیکان؛
»شیخ دیاباته« از ایران رفت

مهاجم اهل مالی تیم فوتبال استقلال با اجازه 
از کادر فنی آبی پوشان برای مرخصی چند روزه از 
ایران رفت. بر اساس اعلام باشگاه استقلال، شیخ 
دیاباته، مهاجم اهل مالی استقلال که برای دیدار 
با خانواده اش از سرمربی آبی پوشان مرخصی گرفته 
بود، بامداد امروز راهی فرودگاه امام خمینی )ره( 
شد و از طریق CIP این فرودگاه و با پرواز ساعت 
است  قرار  شیخ  کرد.  ترک  را  کشورمان  صبح   ۹
سوم یا چهارم فرودین 1۴00 به ایران بازگشته و 
در تمرینات آبی پوشان حاضر شود. شیخ دیاباته در 
دیدار روز پنجشنبه تیم فوتبال استقلال برابر پیکان 
در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی که منجر 
به پیروزی 2 بر یک آبی پوشان شد، گل نخست 

تیمش را از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند.

صعود سرخ ها به یک هشتم؛
پرسپولیس با »تغییرات« زیاد برنده شد

یک  مرحله  در  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
شانزدهم نهایی رقابت های جام حذفی در شرایطی 
برابر مس نوین کرمان به برتری رسید که سرمربی 
تیمش  ترکیب  در  را  زیادی  تغییرات  تیم  این 
ایجاد کرد. در ادامه رقابت های فوتبال مرحله یک 
دیروز  ساعت 1۵  از  حذفی  جام  نهایی  شانزدهم 
تیم مس نوین در ورزشگاه امام )ع( کرمان میزبان 
پرسپولیس بود که این دیدار با برتری ۳ بر صفر 
سرخپوشان به پایان رسید. کمال کامیابی نیا )۳۸( 
و امید عالیشاه )۵۸ و 6۴( برای پرسپولیس گل 
کار  می کردند  تصور  که  تهرانی  زدند.سرخپوشان 
آسانی برای رسیدن به دروازه حریف کرمانی خود 
را  بازی حملاتی  ابتدای  همان  از  داشت  خواهند 
روی دروازه مس پی ریزی کردند و در دقیقه 1۷ 
هم به گل رسیدند اما داور این صحنه را آفساید 
اعلام کرد. پرسپولیس که در نیمه اول موقعیت های 
پرتعدادی را روی دروازه حریف خلق کرد پس از 
فشار زیادی که روی دروازه میزبان وارد کرد بالاخره 
توانست در دقیقه ۳۸ با ضربه سر کمال کامیابی 
نیا به گل اول دست پیدا کرد.در دقیقه ۴2 مهدی 
ترابی درون محوطه جریمه صاحب یک موقعیت 
خوب شد که ضربه این بازیکن به تیر افقی دروازه 
برخورد کرد. یک دقیقه بعد مهدیخانی در آستانه 
ورود توپ به دروازه نتوانست به آن ضربه بزند که 
توپ عرض دروازه را طی کند و به بیرون برود. در 
نیمه دوم سرخپوشان که به نظر می رسید از این 
دیدار به عنوان یک بازی تدارکاتی استفاده می کنند 
و  را شروع کردند  بالا کار  با همان میل هجومی 
میزبان  دروازه  روی  هم  را  زیادی  موقعیت های 
عالیشاه  امید  دوم  نیمه  در  کردند.  ایجاد  کرمانی 
یکی از بهترین بازیکنان پرسپولیس بود و علاوه بر 
حضور در همه نقاط زمین دو گل را هم وارد دروازه 
مس کرد تا نقش پررنگی در پیروزی سرخپوشان 
داشته باشد. عالیشاه در دقایق ۵۸ و 6۴ موفق شد 
دو گل تیمش را به ثمر برساند.گل محمدی که از 
این دیدار برای ایجاد تغییراتی در ترکیب تیمش و 
محک زدن بازیکنان نیمکت نشین استفاده کرد، در 
دقیقه ۷0 سه تعویض همزمان انجام داد و هشت 
دقیقه بعد هم دو تغییر همزمان دیگر انجام داد تا 
بازیکنان اصلی اش که روی نیمکت حضور داشتند 

را به میدان بفرستد.
شهریار مغانلو مهاجم جدید پرسپولیس در 
دقیقه ۷0 وارد زمین شد تا نخستین بازی رسمی 
خود با پیراهن این تیم را انجام دهد. ضمن اینکه 
مهدی ترابی هم که در ترکیب اصلی سرخپوشان 
بود نخستی بازی اش در بازگشت مجدد به این تیم 
را انجام داد. مغانلو در دقیقه ۸۸ یک موقعیت عالی 
با دروازه خالی را به بیرون زد. در این صحنه مهدی 
ترابی با نفوذ از جناح راست توپ زمینی را برای 
مغانلو ارسال کرد اما در حالی که توپ از دروازه بان 
هم رد شده بود این بازیکن توپ را به بالای دروازه 
زد!مهدی ترابی و شهریار مغانلو که دو بازیکن جدید 
سرخپوشان در نیم فصل دوم محسوب می شوند با 
دروازه  نتوانستند  دادند  انجام  که  تلاشی  وجود 
حریف را باز کنند. ترابی چند موقعیت خوب داشت 
که یکی از آنها به تیر دروازه برخورد کرد. مغانلو هم 

دروازه خالی را به بیرون زد. 

تیم ملی جوانان؛ حیاط خلوت 
سرمربیان ناکام

دوباره  ایران  جوانان  ملی  تیم  نیمکت 
دستخوش تغییرات شده است و با توجه به انتخاب 
های اخیر برای نیمکت تیم ملی جوانان، ظاهرا هیچ 
ندارد. داوود  این رده سنی وجود  برای  ای  برنامه 
مهابادی در شرایطی سکان هدایت تیم ملی جوانان 
را برعهده گرفت که پرویز مظلومی این تیم را رها 
کرده بود. فوتبال در این رده دارای اهمیت بالایی 
است و بازیکنانی که در این سن برای تیم ملی به 
میدان می روند، آینده های فوتبال را می سازند. 
برنامه برای فوتبال پایه قضیه مفصلی است که با 
یک سال و دو سال عملی نمی شود. یکی از معضل 
سرمربیان  از  بسته  ای  چرخه  ایران  فوتبال  های 
هستند که ظاهرا حتما باید تیم داشته باشند.تیم 
ملی جوانان ابتدا در اختیار سیروس پورموسوی بود 
که ظاهرا برنامه هایی را برای تیم ملی داشت و کنار 
همین برنامه ها برای اجرایی کردن آن ها نیاز به 
امکاناتی داشت و همین اتفاقات باعث شد تا شرایط 
همکاری برای پورموسوی و تیم ملی جوانان مهیا 
نشود. پس از این اتفاقات گزینه های زیادی برای 
هدایت تیم مطرح شد. مسئولان از رحمان رضایی 
برنامه گرفتند و قرار بود پرویز مظلومی هم به عنوان 
دلایل  به  اما  کند.  فعالیت  تیم  این  در  مدیرفنی 
به  و  کردند  را سرمربی  مظلومی  پرویز  نامعلومی 
رحمان پیشنهاد مربیگری دادند. این در حالی است 
که برنامه را از سرمربی می گیرند، نه مربی... رحمان 
با شرایط جدید راضی به ماندن نشد. برای یک روز 
به  به عنوان سرمربی  زاده  بختیاری  اسم سهراب 
گوش رسید اما قدرت نفوذ حامیان پرویز مظلومی 
از نفوذ معرف سهراب بیشتر بود و کار را به مظلومی 
دادند. پرویز مظلومی هم که ظاهرا برنامه خاصی 
این تیم نداشت کار خاصی را برای جوانان  برای 
انجام نداد و برای این تیم فقط اردوی آماده سازی 
مسابقات  لغو  دلیل  به  هم  همان  که  کرد  برگزار 
انتخابی جام جهانی ثمره ای برای تیم نداشت. اما 
پرویز هم با رسیدن پیشنهاد استقلال تعلل نکرد و 
تیم ملی را رها کرد.بعد از مظلومی تیم جوانان را به 
مهابادی ای دادند که بهترین دستاوردش موفقیت 
و در سال  بود  لیگ دسته یک  در  با گهر دورود 
های آخر مدام روی نیمکت های مختلف تیم های 
لیگ یکی می چرخید. حمید درخشان را هم به 
عنوان مدیرفنی تیم انتخاب کردند. با لغو بازی های 
قهرمانی آسیا حمید درخشان هم کار را رها کرد و 
به دعوت نفت مسجدسلیمان جواب مثبت داد اما 
او را ظهر انتخاب کردندو شب کنار گذاشتند!حالا 
هم با رسیدن پیشنهاد شاهین، داوود مهابادی تیم 
ملی جوانان را رها کرد. آیا بهتر نیست یک سرمربی 
جوان و با انگیزه که برنامه های مفصل برای هدایت 
جوانان ایران را دارد، سرمربی این تیم شود؟ تیم 
ملی جوانان، آینده فوتبال ایران است و باید تامین 
کننده نیروی انسانی فردای تیم ملی باشد. با این 
تیم بلاتکلیف، چه آینده ای می توان برای فوتبال 

ایران متصور شد؟
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